
  

 

 

 

 

 

25. maj 2016 

 

I medfør af § 37 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1) Ved konferencen Arctic Circle Nuuk Forum var der på sessionen om muligheder 

for investeringer i Arktis en oplægsholder som i følge programmet var fra 

"Greenland Invest", som fremlagde Grønlands planer om lufthavnsbyggerier. 

Han sagde blandet andet, at "udvalget er blevet præsenteret for planerne". 

Hvem repræsenterede taleren fra Greenland Invest, og hvis der var tale om et 

Inatsisartutudvalg, hvordan har taleren så haft indsigt i, hvad der er fremlagt 

for hvilke udvalg? 

 

2) Hvilket slags selskab er Greenland Invest, hvem leder selskabet og hvem ejer 

det? 

 

3) Hvilke af Selvstyrets projekter er Greenland Invest involveret i eller investor i? 

 

4) Taleren fra Greenland Invest fremlagde også, at Naalakkersuisut er ved at 

oprette et selskab som skal finansiere lufthavnsprojekterne. Hvordan vidste 

oplægsholderene, at dette er ved at ske og kan Naalakkersuisut bekræfte, at 

dette arbejde er igang med at blive realiseret? 

 

5) Taleren fra Greenland Invest fremlagde også, at Grønland har et gældsloft, og 

at såfremt lufthavnsprojekterne realiseres så vil man overgå dette gældsloft. 

Kan Naalakkersusiut bekræfte dette?  

 

6) Hvad mener Naalakkersuisut i øvrigt om det af "Greenland Invest" fremlagte 

på Arctic Circle konferencen? 

 

7) Har Naalakkersuisut tidligere inviteret "Greenland Invest" til at præsentere 

informationer på vegne af Grønland til andre konferencer? I så fald, hvilke og 

hvornår? 

(Inatsisartutmedlem Ane Hansen, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

Ved Arctic Circle Nuuk Forum konferencen lød oplægget fra Greenland Invest meget som 

noget, der burde have været fremlagt af Naalakkersuisut. Som tilhører blev man i tvivl om, 

hvem taleren fra Greenland Invest egentlig repræsenterede. Vi ønsker at vide, om oplægget 

fra Greenland Invest skal ses om et oplæg på vegne af Naalakkersuisut og om Naalakkersuisut 

har været involveret i forberedelsen af dette oplæg, som meget lød som om det var et oplæg 

fremlagt på vegne af Grønland. 

 

Jeg ønsker spørgsmålene besvaret inden 10 arbejdsdage er gået. 

 


